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Speech Sybrand Buma nieuwjaarsbijeenkomst CDA Almere 

Stadhuis van Almere 

 

***  

 

Wat goed om hier weer met zoveel CDA’ers bij elkaar te zijn.  

 

We wensen elkaar bij het start van het nieuwe jaar altijd alle goeds toe.   

En die wens telt in dit verkiezingsjaar,  

bij de start van onze campagne dubbel.  

 

Ik wens u in de eerste plaats alle goeds en een goede gezondheid voor uzelf en uw 

naasten,  

maar ik wens u allen ook een mooie campagne toe en een goede uitslag op 21 

maart.  

 

Dit nieuwe verkiezingsjaar volgt op het bijzondere politieke jaar 2017.  

 

We voerden een geweldige en vernieuwende campagne.  

Met nieuwe ideeën, met veel vrijwilligers en heel veel enthousiasme en 

overtuigingskracht.  

En met een resultaat waar we trots op mogen zijn.  

 

En toen begonnen de onderhandelingen. 

Die duurden lang.  

Heel lang.  

Maar er ligt een resultaat waar we opnieuw trots op mogen zijn. 

En er staat een fantastische ploeg waar we evenzeer trots op mogen zijn. 

 

We hebben Nederland verrast met een akkoord dat ambitieuzer is dan menigeen 

vooraf had verwacht. 

En met een CDA-ploeg,  

met bekende én nieuwe gezichten  

Een ambitieuze fractie met 19 gemotiveerde CDA-ers 
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En bewindslieden op posten die er voor het CDA toe doen: 

- Om de zorg te verbeteren 

- Om de veiligheid te vergroten 

- Om de economie eerlijker te maken 

- En de samenleving te versterken 

 

***  

 

CDA-vrienden, 

 

Met de afspraken in het regeerakkoord is Nederland niet af.  

De wereld om ons heen staat niet stil en voortdurend dringen zich nieuwe 

vraagstukken op.  

 

We zien dat de economie zich eindelijk herstelt na de diepe crisis van de afgelopen 

jaren.  

De groei trekt aan en de werkeloosheid daalt in een rap tempo.  

 

Dat is goed, maar tegelijk dienen nieuwe uitdagingen zich aan. 

Juist nu het goed gaat moeten we vooruit durven kijken  

en die zaken oppakken die nodig zijn  

voor een duurzame groei van onze welvaart.  

 

Het nieuwe kabinet komt met een grondige herziening van de belastingen, naar ons 

model van de vlaktaks.  

Met lagere lasten voor middeninkomens en gezinnen.  

En lagere lasten voor ondernemers en bedrijven.  

 

We investeren in ouderen zorg.  

Herinnert u zich ons congres in Veghel? 

Met Hugo Borst en Karin Gaemers.  

Wat zij vroegen,  

waar u voor applaudisseerde,  

gaan wij doen. 
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Dit kabinet is ook het groenste kabinet ooit, met een ambitieuze doelstelling om de 

klimaatafspraken van Parijs te halen en de noodzakelijke energietransitie vorm te 

geven.  

Niet van bovenaf, maar samen mét burgers en bedrijven.  

Dat is ook een belofte aan de Groningers. 

Zij hebben gister met hun fakkeloptocht een duidelijk signaal afgegeven. 
 

Dit kabinet versterkt de economie met een moderne innovatie agenda.  

Gerichte keuzes voor investeringen in zowel fundamenteel, als toegepast onderzoek.  

Maar ook door het vakonderwijs op MBO en VMBO te versterken, want echte 

vaklieden zijn onmisbaar in de economie van morgen.  

 

*** 

 

Aan deze to do-list voeg ik één opgave aan toe.  

Door het snelle herstel van de economie dreigt een nieuw probleem, dat we lang niet 

hebben gekend:  

krapte op de arbeidsmarkt.  

 

Nu de werkloosheid zo snel daalt, krijgen we in verschillende sectoren al snel te 

maken met een tekort aan gekwalificeerde werknemers.  

In de zorg, het onderwijs, de bouw, de techniek.  

Belangrijke taken kunnen in de knel komen, het kan de economische vooruitgang in 

gevaar brengen. 

 

Werkgevers willen daarom in grote getalen arbeidskrachten van buiten naar 

Nederland te willen halen:  

koks uit Spanje,  

bouwvakkers uit Polen,  

en technici van overal. 

 

En hoe logisch dat ook mag klinken, het is een verkeerde keuze.  

Het is de weg van de minste weerstand.  



 

4 

Een korte termijn antwoord, maar geen duurzame oplossing. 

 

Maar het is vooral verkeerd voor al die mensen die nu nog aan de kant staan:  

- Oudere werknemers die moeilijk werk kunnen vinden;  

- langdurig werklozen die zonder de juiste kwalificaties te vaak in de bijstand 

belanden; 

- Nieuwkomers die juist door werk kunnen inburgeren; 

- En de mensen die in de crisis hun baan verloren en noodgedwongen kozen 

voor die flex-baan of die onzekere toekomst als ZZP-er.  

 

Dit gaat bij elkaar om veel meer dan een miljoen mensen.  

Het is mijn ambitie dat zij weer volwaardig mee gaan doen.  

Een kans krijgen en die ook pakken en moeten pakken.  

Meedoen voor wie kan is niet vrijblijvend. 

Juist nu het economisch goed gaat moeten we nieuw perspectief bieden.  

Een baan en een toekomst.  

 

Wij willen een eerlijker arbeidsmarkt.  

Groei alleen is niet genoeg.  

Wij willen dat jongeren weer een vak leren,  

dat ouderen bijscholen,  

en dat nieuwkomers de taal leren. 

 

Het is nu ook de tijd om de onzekere flex-banen door meer zekerheid te vervangen.  

Maar dat vraagt bovenal om sociale partners – bonden en werkgevers –  hun 

verantwoordelijkheid nemen en hierover concrete afspraken maken. 

Meedoen is in ieders belang. 

 

In een goede samenwerking tussen werknemers en werkgevers schuilt het recept 

voor een eerlijke economie.  

Deze coalitie met het CDA wil met hen de economie eerlijker maken. 

 

Ik roep werkgevers op niet de weg van de minste weerstand te kiezen en hun 

werknemers van elders te halen.  
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En ik roep de bonden op om hun schuttersputjes te verlaten en het gesprek aan te 

gaan over de arbeidsmarkt van de toekomst. 

 

Omdat het moet.  

Dit is het moment om nieuwe afspraken te maken over de modernisering van de 

arbeidsmarkt,  

een nieuwe balans tussen vast en flex,  

een houdbaar pensioen,  

en een eerlijke arbeidsmarkt waarop iedereen mee kan doen.  

 

Dit is het moment.  

De toekomst wacht niet.  

En de concurrentie ook niet.  

 

*** 

 

CDA vrienden, 

 

bij de vorige campagne hebben we de zorgen van mensen centraal gesteld.  

De gewone Nederlander,  

die het gevoel heeft dat de politiek er niet meer voor hem of haar is;  

als Nederlander of nieuwkomer,  

in de stad of op het platteland.  

 

Die stille meerderheid van gewone, redelijke mensen die zorgen hebben over hun 

toekomst en de toekomst van hun kinderen.  

Over de manier waarop we samenleven, 

De zorg, 

Onze veiligheid. 

 

Dat zijn onze mensen.  

Zij kijken naar ons voor een antwoord.  

En zij denken heus niet van de ene op de andere dag:  

alles gaat goed nu het CDA in de coalitie ziet. 
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Er is meer nodig. 

 

Toch is er een groot verschil met de periode voor de campagne: 

wij kunnen nu laten zien dat we de zorgen hebben gehoord. 

Ze serieus nemen 

En antwoorden geven 

 

Dat doen we in de keuzes die we maken, 

Landelijk en lokaal.  

 

Geen andere landelijke partij is lokaal zo sterk geworteld als het CDA.  

Die nabijheid is onze troefkaart in de komende campagne. 

 

Wij kennen de zorgen. 

Én wij hebben antwoorden die werken 

 

Een groot deel van de zorgen vindt zijn oorsprong in een samenleving die te ver is 

doorgeschoten in het individualisme van deze tijd.  

Dan ligt het antwoord in het versterken van de gemeenschap;  

in een maatschappelijke diensttijd,  

in de versterking van onze gemeenschappelijke identiteit en gedeelde waarden,  

in een eerlijke economie waarin iedereen die bijdraagt ook een kans krijgt;  

in een sterke samenleving waar iedereen zich veilig en thuis kan voelen; 

in de zorg voor elkaar; in onze families en gezinnen en de mensen om ons heen.  

 

*** 

 

Die boodschap ‘voor het land dat we door willen geven’ werkt ook lokaal.  

 

Dat zagen we bij de herindelingsverkiezingen in november.  

We groeiden in zetels in drie van de zes gemeenten.   

 

Dat was een mooi schot voor de boeg van dit verkiezingsjaar.  
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Wij zijn klaar voor de campagne;  

wij zijn klaar om nog meer kiezers te overtuigen van ons verhaal; 

wij zijn klaar om ook de volgende verkiezingen te gaan winnen! 


